
 
    

 

Sundhedsudvalg 
 
Dato: 
 

03.08.2023 Tid: 9.30-15 

Sted Hotel Scandic, Herning 
 

Ordsty-
rer:  

Steen 

 
Delta-
gere: 
 

Jesper P. Schou (formand), Jeanette Pilt Ulriksen (næstformand); Esther Lau, Eva Terkelsen; Steen 
Kabel 

 
Afbud:          
 

 Mette, Birgit 

Referent: 
 
 

Jeanette  

 

Punkt 1  

Emne: Velkomst, Godkendelse af dagsorden, punkter til evt. 

 Dagsorden godkendt 

Punkt 2  

Emne: 
Opfølgning på referat fra sidste møde 07.06.2023 

Referat: Inga fortsætter med at varetage sundhedsudvalgets økonomi, hvilket vi er taknemmelige for. 

Punkt 3  

Emne 
Høringssvar ift. Den kommende sundhedsaftale 

Birgit: Vil du give udvalget en opdatering på, hvad der har fyldt ift. de nuværende sundhedsaftaler og 

om der i Klyngesamarbejdet er lavet evaluering af tidligere sundhedsaftaler? 

Indsatsområderne: Hvad er positivt og hvor ser vi udfordringerne i dem? 

Bærende principper: Hvad ser vi som positive elementer og hvor ser vi udfordringer? 

De 8 nationale mål- Hvad lægges der op til med de nye sundhedsaftaler? 

Hvordan kan det nationale mål om flere sunde leveår, ses i indikatorerne? 

Hvilke indikatorer ønsker sundhedsudvalget at Birgit arbejder for i klyngesamarbejdet set ud fra ældre-

sagens prioriteringer? 



 
    

Estimeret tid: kl. 9.00- 11.00 

Referat: 
Centralt laves et samlet udkast af Rikke på baggrund af vores pointeringer. 

Vision: godt med punktet sammenhæng og tryghed og godt at det ved tvivl er” den af os der har kon-

takten med borgeren, der handler”. 

På borgerens præmisser: Problemet er her ikke de borgere der kan og vil selv, men i stedet dem der er 

uenige med ”systemets synspunkter”. Her ligger ofte de mest komplekse borgere. Dette italesættes 

ikke i høringsversionen. 

Indsatsområder:  

• gerontopsykiatri er ikke nævnt under punktet Psykiatri og trivsel. 

• Ældreområdet er nedprioriteret og høringsversionen får ikke tydeligt nok borgerens perspektiv 

frem trods fokus på borgeren i aftalens overskrift: Nærhed, tilgængelighed og sammenhæng 

for borgeren.  

Bærende principper: 

• Begrebet ansvar og værdighed ville være godt at få med som bærende principper. 

• Punktet om økonomisk klarhed er godt, faglighed skal gå forud for økonomi, og fair balance 

mellem kommuner og region. Praktiserende læger italesættes som havende specielle forhold, 

men der mangler tydelighed på dette punkt. 

Nationale mål: Er der overhovedet ret meget fokus på målet at skabe flere sunde leveår. Mangler at vi 

fokuserer mere på at undgå at borgere bliver patienter, også hos de komplekse kroniske borgere der 

ikke magter aftalens ønsker om at klare sig selv mest muligt. Her kunne fokus på ensomhed være del 

af at gøre aftalens ord om nærhed relevant. 

Indikatorer: Indsatsområdet omkring kronisk syge og komplekse ønskes udelukkende evalueret gen-

nem kvantitative metoder med akutte indlæggelser, hvor der mangles nogle kvalitative undersøgelser 

ift. komplekse kroniske borgere. Sammenhæng for borgeren som aftalen lyder på, lader sig ikke ude-

lukkende undersøge med antal akutindlæggelser, f.eks. mangler der at se værdighed præsenteret i af-

talen 

Målsætningen om sammenhæng mangler helt indikatorer. Hermed bliver det en målsætning der ikke 

behøves evalueret, hvilket vi mener er uacceptabelt. Alt i alt er indikatorerne meget tynde og kan ikke 

opfange udvikling i de 3 indsatsområder. 

 

Punkt 4  

Emne: 
Udvalgets økonomi. Hvordan prioriterer vi pengene resten af året? 

Hvordan undgår vi i fremtiden at komme i en økonomisk klemme? 



 
    

Estimeret tid: 11.00-11.30 

Referat: 
Kassen er tom efter dette møde. Vi får årligt 50.000 kr. til driften af udvalget. Når der afholdes tema-

dage, er der puljer der kan søges. 100.000 til ca. 10 temadage på landsplan. Da vi repræsenterer 2 

distrikter, kan vi søge dobbelt del af summen ca. 23.000. Steen vil argumentere for at vi undtagelsesvis 

får del af disse puljemidler bagudrettet pga. ny organisering og nye medlemmer og manglende budget 

for hele udvalgets økonomi. Vi må i fremtiden være klar med et gennemtænkt budget for kommende 

år. 

Nyt budget for 2024 skal foreligge i november. 

Punkt 5  

Emne: 
Kommende besøg på Geriatrisk Afdeling, Gødstrup. Esther orienterer og vi planlægger det videre for-

løb. 

Estimeret tid: kl. 11.30-12.00 herefter frokost 

Referat: Lene på Gødstrup vil gerne have besøg af os. Vi vil gerne følge op på deres arbejde og de 72 timers 

opfølgning.  

Vores ønske om tidsrum: kl. 10-15 hvor vi afholder eget møde i forlængelse af dagen. 

Vi snakker datoer. Esther arbejder videre med planlægningen. 

Spørgsmål vi ønsker fokus på ved besøget:  

• Hvor mange satellitter? 

• Hvordan følger I op på de planer der lægges ved udskrivelse? 

• Hvad sker efter 72 timer? 

• Hvordan får kommunens personale hjælp fra sygehuset efter udskrivelse? 

• Geriatrisk sammedagsudredning? 

• Udskriver I borgere så de først ankommer til deres hjem efter kl 15? 

Punkt 6  

Emne: Revision af Kommissorium for udvalget. Forslag udsendes til kommentering og godkendelse til vi-
dere proces i de andre sundhedsudvalg og centralt. 

• Steen og Jeanette begrunder deres forslag 

• Runde og beslutning om formål 

• Runde og beslutning om opgaver 

• Runde og beslutning om medlemmer 

• Kan hele kommissoriet godkendes til videresendelse? 
Estimeret tid: 13.00- 14.30 

Referat: Steen undersøger Bekendtgørelsen ift. klynger og om det er muligt i kommissoriet at lave en under-

overskrift i §1. 

Jeanette Laver en ny gennemskrevet udgave af kommissorieudkastet og sender rundt, så vi kan af-

slutte vores forslag ved næste møde. 



 
    

Punkt 7  

Emne: Punkter til næste møde. Mødedato og –sted? 

Estimeret tid: 14.30-15.45 

Referat: Ad fordeling:  

Møde i oktober: 

• Kommissoriet til endelig godkendelse  

• Ad forretningsorden: Steen sender forretningsorden der er i systemet, og Jesper laver udkast 

til vores forretningsorden på baggrund af dette til næste møde. 

• PIU udvalgets sidste møde og vores svar på høringsversionen om sundhedsaftalerne 2024-

2027. Vi skal her være opmærksom på deadline for høringssvar. 

Møde i november:  

• Budgetforslag skal diskuteres og behandles. Vi skal blive klar på hvad et møde koster os i 

transport og lokaleleje/forplejning. Talte om at det måske var mere rentabelt at holde vores 

møder i Ældre Sagens mødelokale i Århus. 

• Ad årshjul: Jesper laver forslag til årshjul der udsendes inden næste møde. Vi skal her huske 

at evt. temadag skal tidsmæssigt afstemmes efter hvad andre dele af Ældre Sagen har plan-

lagt. 

• Fordeling af opgaver i udvalget så alle får ansvarsområder og alt ikke ender hos formanden. 

• Hjemmesiden skal opgraderes og indeholde relevante oplysninger. 

• indstik/pjece, Der skal laves et oplæg til tekst som Steen kan arbejde videre med. 

• Teambuilding så udvalget får fundet fælles fodslag og glæde ved arbejdet. 

 

Punkt 8  

Emne Eventuelt 

Orientering fra distrikter og udvalg 

 

Referat Esther tager en kontakt til Birgit ift. en forventningsafklaring, og om hun har brug for hjælp fra supple-

anten. Næste møde i PIU er d. 23.8 

Der har ikke været relevante møde at referere til hen over sommeren. 

 


